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Mesto Gbely 
Námestie slobody 1261, 908 45  Gbely 

Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia mestského zastupiteľstva, 

konaného dňa 14.3.2023 v obradnej miestnosti MsÚ Gbely 

Prítomní: viď prezenčná listina (príloha č. 1) –   11  poslancov 

 

Ospravedlnený: --- 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Upozornenie prokurátora 

3. Návrh VZN O výške úhrady za sociálne služby poskytované v zariadení sociálnych 

služieb DPS n.o. Gbely 

4. Záverečný účet mesta Gbely za rok 2022 

5. II. zmena rozpočtu mesta Gbely 

6. Úprava príspevku na stravovanie dôchodcom 

7. Dodatok č. 1 k VZN o financovaní ZUŠ, MŠ a školských zariadení v zriaďovateľskej 

pôsobnosti mesta Gbely 

8. Dotácie z rozpočtu mesta v roku 2023 

9. Majetkové prevody 

10. Rôzne  

11. Diskusia 

12. Ukončenie                                             

 

Primátor mesta určil zapisovateľku zápisnice: 

Zapisovateľka: Mgr. Miriam Kudolániová     

 

Primátor mesta určil overovateľov zápisnice: 

 

Overovatelia:    Lukáš Jureňa 

                           Mgr. Mária Karasová                   

                                

Primátor mesta predložil poslancom  na odsúhlasenie  návrh  zloženia  návrhovej komisie:   

 

Návrhová  komisia: PharmDr. Katarína Knotková -  predseda 

                                   Ing. Miroslav Mihál - člen 

   Tomáš Papánek - člen 

 

Keďže neboli pripomienky k návrhu, primátor mesta dal hlasovať za členov návrhovej 

komisie. 

 

Výsledok hlasovania:  

Za 11 poslancov: Mgr. Ľudmila Činovská, Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, 

MgA. Radoslav Irša, Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. 

Miroslav Mihál, Tomáš Papánek,   Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk,   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 
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Primátor mesta požiadal prednostku Ing. Gabrielu Kováčovú, aby vykonala kontrolu plnenia 

uznesení. 

 

Ing. Kováčová uviedla, že uznesenia sa priebežne plnia a na budúce zasadnutie MsZ bude 

predložený prehľad doterajších prijatých uznesení a ich plnenie.  

 

K bodu 2 

 

Upozornenie prokurátora 

 
Okresná prokuratúra Skalica preskúmala zákonnosť postupu mestského zastupiteľstva mesta 

Gbely a uznesenia mestského zastupiteľstva č.351 prijatého na zasadnutí mestského 

zastupiteľstva mesta Gbely dňa 17.06.2022, ktorým mestské zastupiteľstvo podľa ustanovenia 

§ 9a ods. 8 písm. b) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov 

(ďalej len „zákon o majetku obcí“) schválilo odpredaj časti pozemkov vo vlastníctve mesta 

Gbely do vlastníctva obchodnej spoločnosti Good Choice, s.r.o., so sídlom Potočná 295/112, 

Skalica 909 01 za celkovú cenu 1172,-Eur (cena 4,0,-Eur/m²). 

 

Na základe preskúmania zákonnosti uznesenia MsZ dospel prokurátor k záveru, že mestské 

zastupiteľstvo tak postupovalo v rozpore so zákonom, pretože prijatím preskúmavaného 

uznesenia porušilo ustanovenie § 9a ods. 8 písm. b) zákona o majetku obcí a ustanovenie § 11 

ods. 4 písm. a) zákona o obecnom zriadení. Na základe vyššie uvedeného zisteného porušenia 

zákonnosti bolo upozornenie prokurátora predložené poslancom MsZ na prerokovanie. 

Poslancom MsZ bolo odporučené zrušiť uznesenie č. 351/2022 prijaté dňa 17.06.2022 a časť 

pozemku vo vlastníctve mesta Gbely odpredať spoločnosti Good Choice, s.r.o. Skalica 

v súlade so zákonom č. 138/1991 Zb. o majetku obcí.  

 

Tento materiál bol prerokovaný v komisii pre ekonomiku, legislatívu a verejný poriadok, 

ktorej členovia odporúčajú poslancom MsZ schváliť predložené uznesenia k Upozorneniu 

prokurátora. 

 

Primátor mesta prečítal návrh na uznesenie a otvoril rozpravu k tomuto bodu rokovania. 

 

MsZ berie na vedomie: 

 

Upozornenie prokurátora Okresnej prokuratúry Skalica sp. zn. Pd 62/22/2206-5 zo dňa 

6.2.2023 vo veci  uznesenia Mestského zastupiteľstva mesta Gbely č. 351 zo dňa 17.06.2022 

o odpredaji časti pozemkov vo vlastníctve mesta Gbely do vlastníctva spoločnosti Good 

Choice, s.r.o. a konštatuje, že upozornenie prokurátora Okresnej prokuratúry  Skalica sp. zn.  

Pd 62/22/2206-5 zo dňa 6.2.2023 je dôvodné a preto ruší uznesenie Mestského zastupiteľstva 

mesta Gbely č. 351/2022 zo dňa 17.06.2022 v celom rozsahu za účelom odstránenia zisteného 

protiprávneho stavu. 

 

MsZ ruší: 

 

Uznesenie č. 351/2022 zo dňa 17.06.2022. 
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Do rozpravy sa prihlásila Mgr. Karasová, ktorá uviedla, že návrhom sa poslanci MsZ 

zaoberali 2x a napriek tomu, a aj napriek stanovisku advokátky, že je to v rozpore so 

zákonom, bolo toto uznesenie schválené.  

 

Keďže neboli vznesené žiadne pripomienky, ani pozmeňujúce návrhy, primátor mesta dal 

hlasovať za predložené uznesenia. 

 

Výsledok hlasovania:  

Za 10 poslancov: Mgr. Ľudmila Činovská, Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, 

MgA. Radoslav Irša, Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. 

Miroslav Mihál, Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk   

Proti: 0 

Zdržal sa 1 poslanec: Tomáš Papánek    

 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

K bodu 3 

 

Návrh VZN O výške úhrady za sociálne služby poskytované v zariadení 

sociálnych služieb Dom pokojnej staroby n.o., Gbely 
 

Návrh VZN zohľadňuje najmä nárast výdavkov v oblasti miezd - nárast od 1.1.2023 o 7% 

a od 1.9.2023 o ďalších 10%, nárast výdavkov v oblasti energií – cena za dodávku plynu 

vzrástla o 409% z 18,20 EUR za 1 MWh na 74,55 EUR za 1 MWh, nárast výdavkov v oblasti 

potravín a iných tovarov a služieb – náhradný materiál na údržbu, zdravotný materiál, 

materiál do kuchyne, telekomunikačné a poštové služby, poistné, poplatok za TKO, poplatky 

za software, školenia, bankové poplatky a výdavky spojené s nákupom pracovných odevov 

a pravidelné i vstupné lekárske prehliadky. V návrhu VZN nie je upravená textová časť, 

upravený je len Cenník poskytovaných služieb.  

 

Tento materiál bol prerokovaný v komisii pre ekonomiku, legislatívu a verejný poriadok, 

ktorej členovia odporúčajú predložené VZN vydať. 

 

Členovia komisie pre sociálne a zdravotné veci odporúčajú poslancom predložené VZN vydať 

s pozmeňujúcim návrhom nasledovne: 

 

V článku 4. Domáca opatrovateľská služba upraviť bod č.4 nasledovne: 

Pôvodné znenie: „Opatrovateľská služba sa poskytuje v pracovné dni v čase od 07:00 h do 

15:00 h, maximálne 4 hodiny denne.“  

Nové znenie: „Opatrovateľská služba sa poskytuje v pracovné dni.“ 

Ostatné ostáva podľa pôvodného návrhu. 

 

Primátor mesta prečítal návrh na uznesenie a otvoril rozpravu k tomuto bodu rokovania. 

Zároveň požiadal Mgr. Petru Horinkovú o vysvetlenie pozmeňujúceho návrhu z komisie pre 

sociálne veci. Následne na prípadné otázky odpovie Ing. Petra Krbicová. 

 

MsZ vydáva: 

 

VZN O výške úhrady za sociálne služby poskytované v zariadení sociálnych služieb Dom 

pokojnej staroby n.o., Gbely 
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Mgr. Horinková poďakovala Ing. Krbicovej za spracovaný materiál, vysvetlila dôvody, prečo 

komisia navrhla zmenu tohto textu. Dôvodom bolo, aby táto služba nebola limitovaná časom 

lebo niekto možno bude potrebovať túto službu aj iný čas a nie len vtedy, ako je to uvedené 

v návrhu.  

 

Mgr. Volková sa spýtala, či máme na túto opatrovateľskú službu dosť zamestnancov alebo či 

je výpadok služby na doma.  

 

Ing. Krbicová uviedla, že zamestnanci čo sú v DPS n.o. poskytujú službu pre klientov, na 

doma je iná zamestnankyňa. Je aj inak odmeňovaná. Momentálne túto službu využíva jeden 

klient. 

 

Ing. Chocholáček uviedol, že súhlasí s ich návrhom, čo sa týka navyšovania už dlhodobo má 

problém so zvyšovaním, ale keď si pozrie zvyšovanie dôchodkov, tak je to stále v norme, že 

to neprevyšuje ich dôchodky.  

 

Keďže už neboli žiadne pripomienky, ani pozmeňujúce návrhy, primátor dal o predloženom 

návrhu hlasovať. 

 

Keďže podľa Rokovacieho poriadku MsZ sa hlasuje najprv za pôvodný návrh, prečítal 

opätovne prvý návrh 

 

MsZ vydáva: 

 

VZN O výške úhrady za sociálne služby poskytované v zariadení sociálnych služieb Dom 

pokojnej staroby n.o., Gbely 

 

Výsledok hlasovania:  

Za: 0 

Proti 4 poslanci: Mgr. Ľudmila Činovská, MgA. Radoslav Irša, Lukáš Jureňa, Ing. Miroslav 

Mihál,  

Zdržalo sa 7 poslancov: Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, Mgr. Mária 

Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Tomáš Papánek, Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan 

Vlk,   

 

Uznesenie nebolo prijaté. 

 

Primátor prečítal návrh na uznesenie s pozmeňujúcim návrhom  

 

MsZ vydáva: 

 

VZN O výške úhrady za sociálne služby poskytované v zariadení sociálnych služieb Dom 

pokojnej staroby n.o., Gbely, ktoré sa mení: 

 

V článku 4. Domáca opatrovateľská služba upraviť bod č.4 nasledovne: 

„Opatrovateľská služba sa poskytuje v pracovné dni v čase od 07:00 h do 15:00 h, maximálne 

4 hodiny denne.“ sa nahrádza novým textom „Opatrovateľská služba sa poskytuje v pracovné 

dni.“ 
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Výsledok hlasovania:  

Za 11 poslancov: Mgr. Ľudmila Činovská, Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, 

MgA. Radoslav Irša, Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. 

Miroslav Mihál, Tomáš Papánek, Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk,   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

K bodu č. 4 

 

Záverečný účet mesta Gbely za rok 2022, stanovisko hlavnej kontrolórky, 

stanovisko audítora 
 

Tento rozsiahly materiál týkajúci sa hospodárenia mesta za minulý rok, bol prerokovaný 

v komisii pre ekonomiku, legislatívu a verejný poriadok, členovia ktorej odporúčajú 

poslancom návrhy na uznesenia prijať. 

 

Primátor mesta prečítal návrhy na uznesenia.  

 

MsZ berie na vedomie: 

 

1. Rozbor rozpočtového hospodárenia mesta Gbely  za rok 2022.  

2. Stanovisko hlavného kontrolóra k záverečnému účtu za rok 2022. 

3. Správu audítora za rok 2022. 

4. Hodnotiacu správu k programovému rozpočtu mesta Gbely za rok 2022. 

 

MsZ schvaľuje: 

 

Záverečný účet mesta Gbely za rok 2022 a Celoročné hospodárenie mesta Gbely za rok 2022   

bez výhrad. 

 

MsZ berie na vedomie: 

 

Prebytok rozpočtu v sume 42 754,19 € zistený podľa ustanovenia § 10 ods. 3 písm. a) a b) 

zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v z. n. p., upravený o nevyčerpané prostriedky zo ŠR a podľa 

osobitných predpisov v sume 75 036,20 €, čo je schodok vo výške – 32 282,01 €. 

 

MsZ schvaľuje: 

 

Schodok bežného a kapitálového rozpočtu vo výške – 32 282,01 € vykryť z prebytku 

finančných operácií, ktorý je vo výške 115 586,51 € a zostatok vo výške celkom 83 304,50 € 

použiť na tvorbu rezervného fondu.   

 

Primátor mesta požiadal hlavnú kontrolórku mesta Ing. Petru Brezovskú o stanovisko 

k Záverečnému účtu mesta za rok 2022. 

 

Ing. Brezovská stručne skonštatovala skutočnosti uvedené vo svojom stanovisku 

k Záverečnému účtu mesta a poslancom odporučila Záverečný účet mesta za rok 2022 
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schváliť bez výhrad. 

 

Primátor mesta poďakoval hlavnej kontrolórke a o otvoril rozpravu k tomuto bodu rokovania. 

 

Keďže neboli vznesené žiadne pripomienky, ani pozmeňujúce návrhy, primátor mesta 

konštatoval, že:  

 

MsZ berie na vedomie: 

 

1. Rozbor rozpočtového hospodárenia mesta Gbely  za rok 2022.  

2. Stanovisko hlavného kontrolóra k záverečnému účtu za rok 2022. 

3. Správu audítora za rok 2022. 

4. Hodnotiacu správu k programovému rozpočtu mesta Gbely za rok 2022. 

5. Prebytok rozpočtu v sume 42 754,19 € zistený podľa ustanovenia § 10 ods. 3 písm. a) a b) 

zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v z. n. p., upravený o nevyčerpané prostriedky zo ŠR a 

podľa osobitných predpisov v sume 75 036,20 €, čo je schodok vo výške – 32 282,01 €. 

 

Primátor mesta dal hlasovať za obe v tomto bode predložené uznesenia, nakoľko spolu 

súvisia. 

 

MsZ schvaľuje: 

 

Záverečný účet mesta Gbely za rok 2022 a Celoročné hospodárenie mesta Gbely za rok 2022   

bez výhrad. 

  

MsZ schvaľuje: 

 

Schodok bežného a kapitálového rozpočtu vo výške – 32 282,01 € vykryť z prebytku 

finančných operácií, ktorý je vo výške 115 586,51 € a zostatok vo výške celkom 83 304,50 € 

použiť na tvorbu rezervného fondu.   

 

Výsledok hlasovania:  

Za 11 poslancov: Mgr. Ľudmila Činovská, Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, 

MgA. Radoslav Irša, Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. 

Miroslav Mihál, Tomáš Papánek, Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk,   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenia boli prijaté. 

 

K bodu č. 5 

 

II. zmena rozpočtu Mesta Gbely v roku 2023 
 

II. zmena rozpočtu mesta Gbely v roku 2023 bola prerokovaná v komisii pre ekonomiku, 

legislatívu a verejný poriadok a členovia komisie odporúčajú poslancom MsZ II. zmenu 

rozpočtu schváliť. 

 

Primátor mesta prečítal návrh na uznesenie a otvoril rozpravu k tomuto bodu rokovania. 
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MsZ schvaľuje: 

 

II. zmenu rozpočtu mesta Gbely na rok 2023. Neoddeliteľnou súčasťou tohto uznesenia je 

komentár k II. zmene rozpočtu. 

 

Rozpočet Mesta Gbely po II. zmene rozpočtu je vyrovnaný: 

 

Bežné príjmy spolu 5 393 972,00 Bežné výdavky spolu 5 108 527,00 

Kapitálové príjmy spolu 535 968,00 Kapitálové výdavky spolu 1 201 861,00 

Príjmy z finančných operácií 734 733,00 Výdavky z finančných operácií 354 285,00 

 6 664 673,00  6 664 673,00 

Rozdiel    0 

 

MsZ schvaľuje: 

Finančnú dotáciu vo výške 4 000,- € neziskovej organizácii Dom pokojnej staroby, n.o. 

Gbely. Finančné prostriedky budú použité na príspevok na stravu pre dôchodcov mesta 

Gbely. 

Ing. Kováčová – informovala prítomných, ktorých rozpočtových položiek sa zmena týka.  

Keďže neboli vznesené žiadne pripomienky, ani pozmeňujúce návrhy, primátor mesta dal 

hlasovať za predložené uznesenia. 

 

Výsledok hlasovania:  

Za 11 poslancov: Mgr. Ľudmila Činovská, Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, 

MgA. Radoslav Irša, Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. 

Miroslav Mihál, Tomáš Papánek,   Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk,   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenia boli prijaté 

 

K bodu 6 

 

Úprava príspevku na stravovanie dôchodcom 
 

Mesto Gbely v súlade s ustanoveniami § 12 ods. 1. písm. e) bod 5 a § 58 zákona č. 448/2008 

Z.z. o sociálnych službách v znení neskorších predpisov poskytuje príspevok dôchodcom 

mesta Gbely vo výške 0,20 €/obed na základe uznesenia č. 249/2021 zo dňa 6.9.2021.  

Túto sociálnu službu môže využívať len  fyzická osoba, ktorá dovŕšila dôchodkový vek a  je 

poberateľom dôchodku (starobného, invalidného, vdovského, výsluhového, predčasného 

a sociálneho) a má trvalý pobyt v meste Gbely. 

Poslancom MsZ bol predložený návrh na zvýšenie príspevku na stravovanie dôchodcom  

z dôvodu nárastu inflácie, ktorá dosiahla v roku 2022 oproti predchádzajúcemu roku v 

priemere 12,8 %, čo sa negatívne prejavilo na náraste cien tovarov a služieb a v neposlednom 

rade cien energií. V DPS n.o. Gbely sa dnes stravuje cca 125 dôchodcov a cca 60 dôchodcov 

sa stravuje v iných stravovacích zariadeniach v meste Gbely. Odporúča sa príspevok upraviť  

z pôvodných 0,20  €/obed na 0,40 €/obed, čo je 100% nárast.  



 8 

Materiál bol prerokovaný v komisii pre sociálne a zdravotné veci a v komisii pre ekonomiku, 

legislatívu a verejný poriadok, ktorej členovia odporúčajú poslancom MsZ príspevok na 

stravovanie dôchodcom s trvalým pobytom v meste Gbely vo výške 0,40 €/obed, ktorí 

odoberajú obed v stravovacích zariadeniach na území mesta Gbely schváliť.  

 

Primátor mesta prečítal návrh na uznesenie a otvoril rozpravu k tomuto bodu rokovania. 

 

MsZ schvaľuje:  

 

Príspevok na stravovanie dôchodcom s trvalým pobytom v meste Gbely vo výške 0,40 

€/obed, ktorí odoberajú obed v stravovacích zariadeniach na území mesta Gbely. 

 

MsZ ruší: 

 

Uznesenie č. 249/2021 zo dňa 6.9.2021.  

 

Do rozpravy sa prihlásil Ing. Chocholáček – uviedol, že je rád že po viac rokoch sa táto suma 

upravuje. Všetci dôchodcovia majú rovnaký príspevok. 

 

Mgr. Horinková sa spýtala, že či si treba o príspevok požiadať. 

 

Ing. Kováčová odpovedala, že na mestskom úrade je na to tlačivo, ktoré dôchodca len vyplní 

a podpíše.  

 

Mgr. Volková uviedla, že by bolo dobré dať informáciu do mesačníka Gbelan. 

 

Keďže už neboli ďalšie otázky, primátor mesta uzatvoril rozpravu poslancov a dal hlasovať za 

predložené uznesenie. 

 

Výsledok hlasovania:  

Za 11 poslancov: Mgr. Ľudmila Činovská, Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, 

MgA. Radoslav Irša, Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. 

Miroslav Mihál, Tomáš Papánek,   Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk,   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

K bodu 7 

 

Dodatok č. 1 k VZN č. 7/2022 o financovaní základnej umeleckej školy, 

materskej školy  a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti  mesta 

Gbely 
 

VZN č. 7/2022 je vydané v súlade s  § 6 ods. 2  a ods. 12  zákona č. 596/2003 Z. z  o štátnej 

správe v školstve a školskej samospráve v platnom znení. Podľa týchto ustanovení mesto určí 

podrobnosti financovania škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta, určí 

lehotu na predloženie údajov, podľa ktorých sa budú financovať tieto školy a školské 

zariadenia, určí výšku finančných prostriedkov  určených na mzdy a prevádzku na žiaka ZUŠ, 

ŠKD, CVČ, ŠJ a dieťa MŠ a deň do ktorého sa finančné prostriedky poskytnú.  
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V návrhu Dodatku č. 1 k VZN č. 7/2022 sa navrhuje upraviť dotáciu na jedno dieťa CVČ 

z pôvodnej 93,4125 EUR ročne na 112,4449 EUR ročne, čo celkovo predstavuje nárast 

z 43 250,- EUR na 52 062,- EUR. Nárast je z dôvodu financovania výdavkov spojených 

s trénovaním detí a mládeže TJ Nafta.  

 

Členovia komisií pre ekonomiku, legislatívu a verejný poriadok a komisie pre mládež, 

kultúru, šport, školstvo a granty odporúčajú poslancom MsZ tento dodatok vydať.  

 

Primátor mesta prečítal návrh na uznesenie a otvoril rozpravu k tomuto bodu rokovania. 

 

MsZ vydáva: 

 

Dodatok č. 1 k VZN č. 7/2022 o financovaní základnej umeleckej školy, materskej školy  a 

školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti  mesta Gbely. 

 

Do rozpravy sa prihlásil Ing. Mihál – uviedol, že od mája budú zase platiť ustanovenia obedy 

zdarma. Teraz sme zaradení v treťom finančnom pásme, za obed je 1,90 €. Dotácia bude 2,30 

€ paušál bez rozdielu pásma. Okrem ceny za obed máme schválenú aj réžiu. Až do času 

zmeny VZN budeme mať 0,40 € naviac a majú sa použiť na dofinancovanie prevádzky. Chcel 

by navrhnúť, aby réžia z našej strany bola nula na strane platenia rodiča.  

 

Ing. Kováčová – teraz máme schválené 0,30 € ak tam bude niečo naviac, tak tie peniaze aj tak 

zostanú v škole. Nevidí dôvod dávať réžiu nula.  

 

Ing. Mihál – máme ju stanovenú vo VZN. 

 

Ing. Kováčová – dotácia bola určená na potraviny a keď zostalo, mohla byť použitá na réžiu. 

Vo VZN to je tak, že rodič platí rozdiel medzi dotáciou a cenou obeda. 

 

Ing. Mihál – tak rodič by nemal teraz platiť nič. 

 

Ing. Kováčová -  ak to tak bude, tak rodič nebude platiť nič. 

 

Mgr. Horinková – sa spýtala, že či v CVČ dostanú aj napr. hasiči, šachisti viac. 

 

Ing. Kováčová – hasiči v CVČ nie sú. 

 

Mgr. Horinková – kto rozhoduje kto patrí pod CVČ, prečo tam teda nie sú hasiči. 

 

Ing. Kováčová – prečo hasiči nie sú v CVČ zistí u Mgr. Kvaltínovej, ktorá má CVČ na 

starosti. 

 

Primátor mesta uviedol, že mnohé krúžky v CVČ asi možno ani nevedia ako tento 

mechanizmus financovania krúžkov funguje.  

 

Keďže už neboli ďalšie otázky, primátor mesta uzatvoril rozpravu poslancov a dal hlasovať za 

predložené uznesenie. 
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Výsledok hlasovania:  

Za 11 poslancov: Mgr. Ľudmila Činovská, Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, 

MgA. Radoslav Irša, Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. 

Miroslav Mihál, Tomáš Papánek,   Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk,   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

K bodu 8 

 

Dotácie z rozpočtu mesta Gbely v roku 2023 
 

Podľa platného VZN č. 1/2019 o poskytovaní dotácií z rozpočtu mesta bol poslancom MsZ 

predložený návrh na poskytnutie dotácií v roku 2023. Jednotlivé žiadosti boli prerokované 

v dvoch komisiách – komisii pre ekonomiku, legislatívu a verejný poriadok a v komisii pre 

mládež, kultúru, šport, školstvo a granty. V rámci II. Zmeny rozpočtu bola položka 640 

Dotácie v Programe 9. Kultúra a spoločenské aktivity upravená o 12 790,- Eur, aby boli 

uspokojení všetci žiadatelia a aby zostala v tejto položke rezerva.  

 

Primátor mesta uviedol, že dotácie boli v komisiách prerokované za prítomnosti jednotlivých 

žiadateľov, ktorí svoje požiadavky odôvodnili. Pre TJ Nafta si dalo mesto niekoľko 

podmienok na to aby im bola dotácia v tejto výške schválená. Výbor TJ Nafta s podmienkami 

mesta súhlasil a preto by im mala byť dotácia schválená.  

 

Primátor mesta prečítal návrh na uznesenie a otvoril rozpravu k tomuto bodu rokovania. 

MsZ schvaľuje: 

 

Výšku finančných dotácií pre jednotlivé organizácie v súlade so schváleným rozpočtom po II. 

zmene rozpočtu na rok 2023, ktorých zoznam, výška a účel je uvedený v tabuľkovej prílohe 

tohto uznesenia a tvorí jeho neoddeliteľnú súčasť.  

Do rozpravy sa prihlásila Mgr. Volková – chcela by dať pozmeňujúci návrh čo sa týka výšky 

dotácie pre Motokros. Ekonomická komisia navrhla výšku dotácie 2000 €, chcela by dať 

návrh na 2300 €. V minulom roku mali 1700 €, navýšenie na počet plánovaných akcií je 

primerané. Sú to veľké aj celoslovenské akcie, čo organizujú. 

 

Primátor mesta pripomenul poslankyni Mgr. Volkovej, že na zmenu je potrebné podľa 

rokovacieho poriadku predložiť písomný návrh.  

 

L. Jureňa uviedol, že je rád, že boli pozvané všetky organizácie, každý mal tak priestor svoju 

požiadavku si obhájiť. 

 

Primátor mesta poznamenal, že takto sa mohli organizácie navzájom poznať, ako vlastne 

fungujú, koľko majú členov  a podobne. 

 

PharmDr. Knotková uviedla, že nemá pripomienky, ale tam kde treba a dá sa to, tak by sa 

malo zvýšiť aj vstupné, na kultúrnych akciách, zvýšiť vstupné a štartovné aj na športových 

akciách a pod.  
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Primátor mesta uviedol, že zvýšenie poplatkov bolo diskutované aj na zasadnutí týchto 

komisií. Organizácie už boli o tomto informované, nemôžu byť financované len z dotácii, ale 

treba zvýšiť aj vstupné poplatky.  

 

Ing. Chocholáček konštatoval, že najviac je na futbal, na platy hráčov, podmienky mesta 

splnili a dotáciu by mali dostať. Pri posudzovaní dotácií sa postupovalo postupne a každá bola 

posúdená poctivo. 

 

Primátor mesta uzatvoril rozpravu a prevzal od Mgr. Volkovej pozmeňujúci návrh.  

 

Keďže podľa rokovacieho poriadku sa dá hlasovať najprv o pôvodnom návrhu, prečítal ešte 

raz návrh na uznesenie. 

MsZ schvaľuje: 

Výšku finančných dotácií pre jednotlivé organizácie v súlade so schváleným rozpočtom po II. 

zmene rozpočtu na rok 2023, ktorých zoznam, výška a účel je uvedený v tabuľkovej prílohe 

tohto uznesenia a tvorí jeho neoddeliteľnú súčasť.  

 

Výsledok hlasovania:  

Za: 0  

Proti 1 poslanec: Mgr. Ľudmila Činovská,  

Zdržalo sa 10 poslancov: Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, MgA. Radoslav 

Irša, Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. Miroslav Mihál, 

Tomáš Papánek,   Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk,   

 

Uznesenie nebolo prijaté. 

 

Primátor mesta prečítal pozmeňujúci návrh 

 

MsZ schvaľuje: 

Výšku finančných dotácií pre jednotlivé organizácie v súlade so schváleným rozpočtom po II. 

zmene rozpočtu na rok 2023, ktorých zoznam, výška a účel je uvedený v tabuľkovej prílohe 

tohto uznesenia a tvorí jeho neoddeliteľnú súčasť.  

So zmenou v tabuľke v riadku Motokros pôvodná čiastka 2000 € sa mení na čiastku 2300 €.  

 

Výsledok hlasovania:  

za 11 poslancov: Mgr. Ľudmila Činovská, Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, 

MgA. Radoslav Irša, Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. 

Miroslav Mihál, Tomáš Papánek,   Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk,   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie bolo prijaté. 
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K bodu 9 

 

Majetkové prevody 
 

V tomto bode rokovania bol predložený návrh zámeny pozemkov vo vlastníctve Mesta Gbely 

a PD Gbely, a.s..  

 

Uvedené majetkové prevody boli prerokované v dvoch komisiách, stavebnej a ekonomickej, 

členovia ktorých odporúčajú poslancom predložený návrh schváliť.  

 

Primátor mesta prečítal návrh na uznesenie a otvoril rozpravu k tomuto bodu rokovania. 

 

MsZ schvaľuje: 

Zámenu pozemku reg. E-KN parc.č. 3552/1 ostatná plocha s výmerou 2045 m2, zapísaného v 

LV č. 2070 (pre obec a kat. úz. Gbely) v celosti, ktorého vlastníkom je Mesto Gbely, Nám. 

slobody 1261, 908 45 Gbely, IČO: 309524 (v súlade s § 9a, ods. 8, písm. b.) zákona č. 

138/1991 Zb. O majetku obcí v z.n.p.) za pozemok reg. E-KN parc.č. 5751/3 orná pôda s 

výmerou 1948 m2, zapísaný v LV č. 1158 (pre obec a kat.úz. Gbely) v celosti a časti 

pozemku reg. E-KN parc.č. 5751/1 (LV č. 1158), diel „18“, novoutvorené parc.č. 3322/78 

orná pôda s výmerou 82 m2 v celosti, zameranej geometrickým plánom č. 48086151-98/2021 

(overeným Okresným úradom Skalica, katastrálny odbor dňa 4.1.2022, pod č. 627/21, 

vyhotovil Bc. Miloslav Hnát, Gbely) a ďalej diel „1“, novoutvorené parc.č. 3322/148 orná 

pôda s výmerou 24 m2, diel „2“, novoutvorené parc.č. 3324/43 zastavaná plocha s výmerou 

36 m2 a diel „3“, novoutvorené parc.č. 3325/18 orná pôda s výmerou 47 m2, všetky časti v 

celosti, zamerané geometrickým plánom č. 48086151-06/2023 (overeným Okresným úradom 

Skalica, katastrálny odbor dňa 9.2.2023, pod č. 73/23, vyhotovil Bc. Miloslav Hnát, Gbely), 

ktorých vlastníkom je PD Gbely, a.s., Petroveská 1402/23, 908 45 Gbely, IČO: 31413307, bez 

vzájomného doplácania si rozdielu v hodnote nehnuteľností. Hodnota zamieňaného pozemku 

parc.č. 3552/1 je 8 180,- €, hodnota pozemkov, ktoré Mesto Gbely získa je 8548,- €. Náklady 

spojené s vypracovaním zámennej zmluvy bude hradiť PD Gbely, a.s., vklad do katastra 

nehnuteľností bude hradiť Mesto Gbely. 

 

Keďže neboli žiadne otázky, primátor mesta uzatvoril rozpravu poslancov a dal hlasovať za 

predložené uznesenie. 

 

Výsledok hlasovania:  

Za 11 poslancov: Mgr. Ľudmila Činovská, Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, 

MgA. Radoslav Irša, Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. 

Miroslav Mihál, Tomáš Papánek,   Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk,   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie bolo prijaté. 
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K bodu 10 

 

Rôzne 
 

10.1. Projekt z Fondu na podporu športu, Názov projektu: „Športom k lepšiemu zdraviu 

pre všetkých“ 

 

Správna rada Fondu na podporu športu vyhlásila 23.12.2022 výzvu na predkladanie žiadostí o 

poskytnutie príspevku v rámci programu "Výstavba, rekonštrukcia a modernizácia športovej 

infraštruktúry" číslo 2022/002. Cieľom výzvy je vybudovanie novej športovej infraštruktúry, 

zlepšenie technickej úrovne a kvality existujúcej infraštruktúry, ktorými dôjde k zlepšeniu 

podmienok na realizáciu športovej činnosti. Žiadateľom v rámci tejto výzvy môže byť aj 

obec. Minimálna hodnota oprávnených výdavkov projektu je stanovená na sumu 100 000 €, 

pričom príspevok z fondu sa poskytuje v maximálnej výške 70% oprávnených výdavkov z 

rozpočtu projektu.  Najneskorší termín na podanie žiadosti je 17.4.2023. Mesto Gbely sa do 

predmetnej výzvy rozhodlo zapojiť vybudovaním umelej ľadovej plochy s príslušenstvom. 

 

Návrh bol prerokovaný v ekonomickej komisii, ktorej členovia odporúčajú predložené 

uznesenia k tomuto projektu schváliť. 

  

Primátor mesta uviedol, že MsZ musí schváliť spolufinancovanie projektu, aby sa mohol 

podať. 

 

Primátor mesta prečítal návrhy na uznesenia, otvoril rozpravu k tomuto bodu rokovania 

a zároveň požiadal autora tohto návrhu Ing. Vlka o jeho predstavenie. 

 

MsZ schvaľuje: 

 

a) Realizáciu projektu „Športom k lepšiemu zdraviu pre všetkých“   

 

b) Financovanie projektu minimálne vo výške 30 % z celkových oprávnených nákladov na 

projekt.  

 

Ing. Vlk uviedol, že je to nová športová aktivita v meste, iná než aké tu máme, v priestoroch 

ZŠ by mali deti v zimných mesiacoch novú aktivitu, aj verejnosť na korčuľovanie. Do 

budúcna by sa možno dalo toto aj zastrešiť, aby sa táto plocha mohla možno využívať 

celoročne.  

 

Primátor mesta uviedol, že s Ing. Vlkom sa boli pozrieť osobne na takéto klzisko v Strání, 

pýtali sa aj na ročné náklady na prevádzku. Preto sa táto aktivita konzultovala s riaditeľom 

ZŠ, klzisko by sa prevádzkovalo 3 -4 mesiace v zimných mesiacoch. Táto aktivita by mala 

pritiahnuť aj občanov z okolitých obcí. Prevádzka za čas otvorenia by mala byť cca 5 – 6 tis. 

€. Životnosť plochy je deklarovaná na 15 rokov minimálne.  

 

Ing. Chocholáček zdôraznil, že ešte nejdeme nič stavať, že sa ideme uchádzať s projektom 

o finančné prostriedky.  

 

PharmDr. Knotková sa spýtala, že či to bude kapacitne využité. 
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Primátor mesta odpovedal, že ihrisko by bolo k dispozícií od skorého rána do večera, večer 

bude plocha osvetlená. Na ľadovú plochu bude vstupné. Klzisko nemusí byť len v škole, 

môže sa dať niekedy na sezónu dať napr. do centra mesta.  

 

Mgr. Činovská skonštatovala, že teda 30 % doložiť a potom náklady na prevádzku. 

 

Primátor mesta spresnil, že náklady sú v prezentácii uvedené vrátane rolby.  

 

Mgr. Činovská sa spýtala, či klzisko môže poškodiť povrch hokejbalového ihriska. 

 

Ing. Vlk a primátor mesta odpovedali, že momentálne je to v riešení, že na ihrisku je 1% 

sklon kvôli odtoku vody z ihriska. Ing. Vlk to konzultoval s potenciálnym dodávateľom 

ihriska a aby neprišlo k poškodeniu povrchu ihriska, rieši sa to umiestnením špeciálnej fólie 

a pod.  

 

Keďže už neboli ďalšie otázky, primátor mesta uzatvoril rozpravu poslancov a dal hlasovať za 

predložené uznesenie. 

 

Výsledok hlasovania:  

za 11 poslancov: Mgr. Ľudmila Činovská, Mgr. Petra Horinková, Ing. Ondrej Chocholáček, 

MgA. Radoslav Irša, Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. 

Miroslav Mihál, Tomáš Papánek,   Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk,   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Po prerokovaní tohto bodu poslankyňa Mgr. Petra Horinková rokovanie MsZ opustila. Počet 

poslancov klesol na 10. 

 

10.2. Rôzne – Zmena v zložení komisie pre verejné obchodné súťaže 

 

Mestské zastupiteľstvo schválilo uznesením č. 394 dňa 29.10.2010 výberovú komisiu pri 

predaji majetku formou verejnej obchodnej súťaže. Vzhľadom na skutočnosť, že prišlo 

k zlúčeniu funkcie prednostky mestského úradu a vedúcej ekonomického odboru, je potrebné 

upraviť a doplniť členov tejto výberovej komisie. 

 

Primátor prečítal návrh na uznesenie a otvoril rozpravu poslancov ku tomuto bodu rokovania.  

 

MsZ schvaľuje: 

 

Za členov výberovej komisie pri predaji majetku formou verejnej obchodnej súťaže predsedu 

ekonomickej komisie, prednostu mestského úradu, pokladníka mestského úradu a pracovníka 

odboru výstavby a ŽP.  

 

MsZ ruší: 

 

Uznesenie č. 394/2010 zo dňa 29.10.2010. 

 

Poslanec Tomáš Papánek opustil rokovaciu miestnosť. Počet poslancov klesol na 9. 
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Keďže neboli vznesené žiadne pripomienky, ani pozmeňujúce návrhy, primátor mesta dal 

hlasovať za predložené uznesenie. 

 

Výsledok hlasovania:  

Za 9 poslancov: Mgr. Ľudmila Činovská, Ing. Ondrej Chocholáček, MgA. Radoslav Irša, 

Lukáš Jureňa, Mgr. Mária Karasová, PharmDr. Katarína Knotková, Ing. Miroslav Mihál,    

Mgr. Eva Volková, Ing. Dušan Vlk,   

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie bolo prijaté.  

 

Poslanec Tomáš Papánek sa vrátil do rokovacej miestnosti. Počet prítomných poslancov 

stúpol na 10. 

 

10.3. Rôzne – Veterný park  

 

Dňa 17.2.2023 bola na Mestský úrad v Gbeloch doručená Žiadosť o prerokovanie materiálu 

a prijatie uznesenia v mestskom zastupiteľstve od spoločnosti Slovenský plynárenský 

priemysel, a.s., Mlynské nivy 44/a, 825 11 Bratislava, IČO: 35815256 týkajúca sa možnosti 

vybudovania veterného parku v katastrálnom území mesta Gbely. 

 

Primátor mesta požiadal zástupcu spoločnosti SPP a.s. pána Nemca o predstavenie daného 

projektu.  

 

SPP a.s. - p. Nemec - poďakoval za možnosť odprezentovať tento projekt. Spoločnosť ponúka 

mestu dlhodobé partnerstvo. Záhorie má najlepšie podmienky čo sa týka vetra. Ak by 

s mestom uzavreli dohodu, tak by sa tu vyrábala zelená energia, pričom životnosť turbín je 25 

rokov. Spoločnosť by vedela zazmluvniť cenu elektriny na 10 rokov. Ako príklad uviedol 

rakúsku obec, kde obec vďaka nižšej cene elektriny šetrí na verejnom osvetlení, osvetlení 

budov a pod. Spoločnosť SPP a.s. podporuje rôzne pamiatky, rôzne skupiny sociálneho 

života, uviedol že aj Gbely už určite využili v minulosti SPP a.s. na investovanie do rôznych 

aktivít. Spoločnosť rokovala aj s okolitými obcami s ponukou takéhoto projektu. Každá obec 

sa k takýmto aktivitám stavia rôzne. Niekto pozitívne, niekto negatívne.  

 

Primátor mesta poďakoval za stručné predstavenie projektu, prečítal návrh na uznesenie 

a otvoril rozpravu poslancov k tomuto bodu rokovania. 

 

MsZ berie na vedomie 

 

Investičný zámer Slovenského plynárenského priemyslu, a.s. na výstavbu veterného parku 

v extraviláne mesta Gbely. 

 

Vzhľadom na skutočnosť, že rokovania sa za spoločnosť SPP a. s. zúčastnili traja zástupcovia 

ďalej sa v zápisnici bude uvádzať len „SPP a.s.“ 

 

Mgr. Volková uviedla, že za veternú energiu je, bola by ale bola radšej za variant č.1, ktorý je 

ďalej od mesta, ďalej sa spýtala že čo potom po 25 rokoch.  
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SPP a.s. – návrh je na pozemkoch, ktoré by mohli byť na to využité. Je to len návrh, 

vzdialenosť je cca 950 m – 1 km od rodinných domov. Väčšia vrtuľa sa točí pomalšie, preto 

ten zvuk je eliminovaný. Mali by záujem o spoluprácu na viac ako na 25 rokov. Veže by mali 

mať 6 MWt. Preto ich je navrhnutých menej. Potom by mali byť vymenené za nové. Ak sa 

SPP a.s. nedohodne s vlastníkom pozemku, po 25 rokoch musia byť odstránené a dali by pôdu 

do pôvodného stavu. Základy sú železobetón, takže kontaminácia tu nehrozí. 

 

Mgr. Činovská – pripomenula migračné koridory pre vtáky či už s týmto rátali alebo to bude 

až posudzované na MŽP v procese EIA; z akého materiálu vrtule sú.  

 

SPP a.s. – vtáky sú posudzované, na rakúskom pomedzi sa toto sledovalo a od 90-tych rokov 

sa nezistil významný vplyv na vtákov. Čo sa týka materiálu, tak je to železobetón, kovové 

časti, vrtule sa používali na mosty alebo v architektonických prvkoch, sú recyklovateľné, 

vysvetlil, ako sa dá sklolaminát využiť, kedysi to bol problém, ale teraz je to už riešiteľné.  

 

Ing. Chocholáček – sa spýtal, že či vedia uviesť čísla v EUR, že aký finančný prínos by to 

malo pre mesto; či má už SPP a.s. niekde takýto projekt a o akej cene za elektrickú energiu sa 

vlastne bavíme, ktoré obce už spoločnosť oslovila na spoluprácu. 

 

Ing. Kováčová – sa rovnako spýtala, že o akej cene energií sa vlastne bavíme, lebo mesto 

musí dodávateľa energií súťažiť, ďalej sa spýtala či na benefity bude zmluva, kde bude 

uvedená suma ktorú ročne mesto dostane.  

 

SPP a.s. - takýto projekt spoločnosť ešte nemá. Výšku finančných prínosov teraz povedať 

nevie. SPP a.s. má veľa finančných grantových schém a mesto by bolo informované z ktorých 

by mohlo žiadať finančné prostriedky. SPP a.s. nemôže garantovať, že ročne dá mestu x Eur. 

SPP a.s. elektrinu nakupuje a preto by mohlo ísť do súťaže s inou cenou ako fix. Zatiaľ 

oslovili Kopčany, ale oslovia všetky obce tu v okolí. 

 

Ing. Chocholáček – pripomenul, že mesto chce garanciu, že aký prínos z toho bude mať 

občan.  

 

SPP a.s. je štátna spoločnosť a zakladá si na svojej reputácii a preto partnerstvo by malo byť 

na úspore finančných prostriedkov za elektrickú energiu a v svojej grantovej schéme. Mali by 

sme energiu vyrábať aj z jadra, slnka, vody ale aj vetra, aby sme ju mali stále.  

 

Primátor mesta sa spýtal, či existuje aj nejaký návrh zmluvy o partnerstve. 

 

SPP a.s. zmluvu nie, čo sa týka ceny elektrickej energie by sme vedeli riešiť, SPP a.s. má na 

to mechanizmy.  

 

Primátor mesta, výroba elektrickej energie z vetra je náročná, na ktorom rebríčku sa veterná 

energia teraz nachádza; ďalej sa spýtal na legislatívny proces od návrhu až po samotnú 

výstavbu.   

 

SPP a.s. veterná energia je lepšia ako fotovoltaika a slnečná energia. Čo sa týka procesu, tak 

je potrebné zmeniť územný plán, ak toto nemá mesto v územnom pláne riešené, nasleduje 

proces územného rozhodovania, EIA posudzovanie vplyvov na ŽP, žiadosť o stavebné 

povolenie. Tento proces môže trvať cca 1,5 – 2 roky. Štát do procesu povoľovania vstupuje 

cez posudzovanie vplyvov na ŽP t.j. EIA. Mesto sa vyjadruje v územnom konaní, v procese 
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posudzovania EIA a aj v stavebnom konaní.  

 

Ing. Vlk vybudovanie parku niečo stojí; existuje návratnosť; uhlíková stopa o koľko sa zníži; 

ekonomický model existuje?  

 

SPP a.s. ekonomický model pripravujú, záleží koľko turbín by mohli postaviť. Potrebujú 

dostať zelenú na ďalší postup, aby mohli ďalej pokračovať v povoľovacom procese. Mesto by 

malo urobiť zmenu územného plánu. Náklady na zmenu územného plánu by hradila 

spoločnosť SPP a.s. 

 

Primátor mesta potvrdil, že na združení miest a obcí okresu Skalica je táto téma diskutovaná.  

 

T.Papánek uviedol, že pri výstavbe musí investor k turbínam vybudovať prístupové cesty, 

mohli by potom obce tieto prístupové cesty využiť ako napr. cyklotrasy? Takáto spolupráca 

existuje v Rakúsku, Nemecku bude aj u nás? 

 

Mgr. Volková  ak by Kopčany povedali, že do tohto projektu idú, mohli by sme nejako ako 

mesto nesúhlasiť alebo aj opačne mohli by napr. Petrova  Ves alebo Kopčany nesúhlasiť?  

 

SPP a.s. takéto veci sa samozrejme stávajú, ale je to všetko predmetom rokovania, 

pripomienkovania, v rámci procesu EIA je aj verejnosť jedným z účastníkov posudzovania, 

takže každý môže, potom sa tieto pripomienky vyhodnocujú. Ponúkli, že by mohli dohodnúť 

návštevu v niektorej z obcí v Rakúsku, priamo na obci by ich poinformovali o skúsenostiach 

a prínosoch.  

 

Ing. Chocholáček sa spýtal na negatíva. 

 

SPP a.s. negatíva sú vždy, minimálne, že určitá časť občanov s tým nebude súhlasiť a stále to 

budú vnímať negatívne. 

 

PharmDr. Knotková uviedla, že takýto zdroj elektrickej energie je budúcnosť. 

 

Mgr. Činovská uviedla, že je to podporované hlavne z EÚ, podporované sú všetky zdroje 

okrem jadra.  

 

Primátor mesta opätovne pripomenul, že poslanci tento návrh berú len na vedomie a poprosil 

verejnosť, aby v diskusii uvádzali len otázky na ktoré nedostali odpoveď. Otvoril diskusiu aj 

pre občanov.  

 

Občan P. Lorenc – stred vrtule je cca 160 m, polomer vrtule je x, migrácia vtákov 

nachádzajúcich sa medzi dvoma vodnými plochami a ten migračný koridor vtákov je oveľa 

väčší. 

 

SPP a.s. si je vedomé týchto vecí a nechcú aby to malo významný vplyv na faunu a flóru. Je 

to stále len návrh. Vrtuľa sa otočí cca 16x za minútu. Z posudzovania vzíde, že niekde nie je 

vhodné stavať, tak tam nebude. 

 

Občan M. Jureňa – žiadne peniaze nestoja za to, aby sme si krajinu znehodnotili od návrhu 

SPP. Netreba na všetko len hovoriť áno, v minulosti nám už zregulovali Moravu a krajinu to 

nenávratne zmenilo. Voda a vodná elektráreň je určite lepšia ako takéto niečo. Vyťažením 
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štrku vznikli dve vodné plochy a je to raj pre vtáctvo. Zásadne  nesúhlasí s takýmto návrhom, 

aby tu niečo také bolo.  

 

SPP a.s. plne rešpektuje názor p. M.Jureňu, možno za pár rokov bude takéto niečo niekde inde 

a možno to bude mať pre tieto obce prínos. 

 

Občan M.Jureňa – zelené energie boli a sú stále drahšie oproti ostatným zdrojom. 

 

Občan D.Jureňa – sa spýtal ako dokáže SPP a.s. dať cenu elektrickej energie vždy nižšie 

v súťaži. Uviedol že je zároveň i riaditeľom ZŠ a energie musí súťažiť v súlade so zákonom 

o verejnom obstarávaní. 

 

SPP a.s. vie dať v súťaži dobrú cenu, za dodržania zákonov. Ďalej uviedol, že zrážkovej vody 

je málo a z vody sa vyrába menej energie a preto sa stáva drahšou. Veterná energia patrí 

k najčistejším energiám. V energetickom mixe je aj vodná aj veterná a iné.  

 

Občan D.Jureňa – sa opätovne spýtal ako vie SPP a.s. zabezpečiť, že naozaj bude mať mesto 

lacnejšiu energiu v závislosti na dodržaní zákona o verejnom obstarávaní.  

 

SPP a.s. ako výrobca takejto energie bude mať iné možnosti stanoviť cenu, ako predajca alebo 

obchodník. 

 

Občan R.Krídl - spomínali sa tu turisti, budú tu dve skupiny turistov- prvá skupina bude 

chodiť pozerať na vrtule, druhá skupina už do tohto kraja nepríde, lebo sa jej to nebude páčiť. 

Upozornil na skutočnosť, že keď tu bude veterný park, vždy budú (teda SPP a.s.) účastníkom 

konania pretože, či už cesta, cyklotrasa, vrt alebo čokoľvek by sa tu stavalo, tak vždy sa bude 

musieť vyjadrovať aj SPP a.s. ako vlastník takejto stavby. Poukázal na bezpečnosť takejto 

infraštruktúry, garancia v prípade hypotetického konfliktu. 

 

SPP a.s. pri navrhovaní takýchto stavieb vstupuje do procesu navrhovania aj ministerstvo 

obrany a iné orgány.  

 

Ing. Mihál uviedol, že poslanci toto berú na vedomie, ale ak by sa hlasovalo, tak by 

nehlasoval, pretože zástupcovia SPP a.s. ho o tomto zámere budovania parku nepresvedčili.  

 

Ing. Vlk sa teraz vyjadril ako občan, uviedol, že pracoval aj v iných pozíciách, bol technik, 

musel mať vždy, keď chcel niečo niekde vybaviť, nejaké fakty v ruke, a zástupcovia SPP a.s. 

tu nepriniesli žiadne čísla, takže ako občana ho zástupcovia SPP a.s. nepresvedčili. 

 

SPP a.s. každý vyjadrený názor rešpektujú. 

 

Občanka M.Krídlová – uviedla, že proti zelenej energii nič nemá, ale nepáči sa jej takéto 

masívne rozloženie takýchto veterných parkov v našom okolí a okolitých dedinách. Za 

ostatné roky sa nám tu zvýšila populácia rôznych chránených dravých vtákov. Takouto 

masívnou výstavbou zase zničíme to, čo sa tu podarilo dosiahnuť. Dala do pozornosti, že 

poslanci dostali dôveru občanov a podľa toho by mali aj rozhodovať.  

 

Občan P.Lorenc – mení sa nám klíma, mali sme tu kúsok za hranicami tornádo, dokonca až 

dve, aké majú vrtule technické parametre voči takýmto vplyvom. 
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SPP a.s. pri rýchlosti vetra 25 m/s sa turbína vypína, je to dimenzované na 50-ročný priemer 

nárazového vetra.  

 

Primátor mesta uzatvoril diskusiu občanov a konštatoval, že poslanci MsZ zobrali investičný 

zámer SPP a.s. na vedomie. Poďakoval sa za názory občanov, pripomenul že nateraz je to len 

zámer a budú naďalej sledovať vývoj týchto zámerov aj v okolitých mestách a obciach. 

Mesto, ale aj občania budú mať ešte príležitosť vyjadriť svoj názor vo viacerých kolách 

diskusií a prerokovaní. Verí tomu, že takto prídeme k pozitívnemu výsledku.  

 

 

K bodu 11 

 

Diskusia 

 
Diskusia pre občanov bola umožnená už v bode 10.3. rokovania.  

 

K bodu 12 

 

Záver 

 
Primátor mesta  poďakoval všetkým prítomným za účasť na zasadnutí a zaželal príjemný 

zvyšok dňa.  

 

V Gbeloch  22.03.2023 

 

 

 

 

                           Mgr. Martin Jahodka 

                                                         primátor mesta 

 

 

Lukáš Jureňa 

Mgr. Mária Karasová 

Ing. Gabriela Kováčová 

 

 

 

 

 

 


